

FASD SYMPOSIUM TSAF



VIRTUAL EDITION
ÉDITION VIRTUELLE

Managing challenging behaviours in children, youth
and adults with fetal alcohol spectrum disorder (FASD)

Gérer les comportements difficiles des enfants, jeunes et adultes
ayant un trouble du spectre de l'alcoolisation fœtale (TSAF)

JANUARY 26TH 2021 • LE 26 JANVIER 2021

ABLE2

SCHEDULE OF EVENTS / LE PROGRAMME DE LA CONFÉRENCE

UPDATED / MISE À JOUR : NOVEMBER 23, 2020 / LE 23 NOVEMBRE 2020

Time L'heure (EST / ENE)	Sessions / Activities Activités et présentations
08:30 – 17:00	Help Desk Open (LIVE) Ouverture du bureau de soutien (EN DIRECT) Service available in English & French / Service disponible en Anglais et en Français <i>Staffed by / Personnel : Riley Denver & Heather Harcott, iSPARK Consulting</i>
09:00	FASD Perspectives Video Series / Séries de vidéo sur les perspectives du TSAF (ON-DEMAND / SUR DEMANDE)
	Yoga, meditation and mindfulness as strategies to reduce stress among caregivers and front-line workers supporting people with FASD (ON-DEMAND) <i>Presented by: Sabrina Peacock, FASD Worker, ABLE2</i>
	Stratégie de yoga, pleine conscience et méditation pour réduire le stress des familles et travailleur (ses) soutenant les gens avec le TSAF (SUR DEMANDE) <i>Présenté par : Sabrina Peacock, travailleuse spécialisée en TSAF à ABLE2</i>
	Mindfulness Strategies to use with Children and Youth who have FASD (ON-DEMAND) <i>Presented by: Sabrina Peacock, FASD Worker, ABLE2</i>
	Stratégie de pleine conscience à utiliser avec les enfants et adolescents qui ont le TSAF (SUR DEMANDE) <i>Présenté par : Sabrina Peacock, travailleuse spécialisée en TSAF à ABLE2</i>

Time L'heure (EST / ENE)	Sessions / Activities Activités et présentations
09 :00	<p>A different way to lead us to the same place: Strategies to improve outcomes for individuals experiencing the challenging implications of prenatal exposure to alcohol (ON-DEMAND) Presented by: Angela Geddes, FASD Program Coordinator, Health Nexus & Bri Redquest, PhD Postdoctoral Fellow, Azrieli Adult Neurodevelopmental Centre (CAMH)</p>
	<p>Looking Beyond the Challenging Behavioural Responses at School: A Transdisciplinary school-based approach to assessment and intervention for students with complex needs (ON-DEMAND) Presented by: Janet Carioni, M.Sc., OT Reg. (Ont.), Occupational Therapist, Catholic District School Board of Eastern Ontario & Tiffany Kalsj, M.Cl.Sc. S-LP (C), Reg. CASLPO, Speech-Language Pathologist, Catholic District School Board of Eastern Ontario & Sandra O'Doherty, M.A., Board Certified Behaviour Analyst, Catholic District School Board of Eastern Ontario</p>
	<p>Supporting individuals with FASD to explore and live their sexuality safely. Concrete strategies for caregivers to explain consent and manage challenging behaviours (ON-DEMAND) Presented by: Pascal Gagné, FASD Research Lead at ABLE2/Ph.D. Candidate, University of Ottawa</p>
	<p>Aider les personnes avec un TSAF à explorer et à vivre leur sexualité en toute sécurité. Stratégies concrètes pour les proches aidants pour expliquer le consentement et gérer les comportements difficiles (SUR DEMANDE) Présenté par : Pascal Gagné, Responsable de la recherche sur le TSAF à ABLE2 / Candidat au doctorat de l'Université d'Ottawa</p>
10:00 – 10:20	<p>Opening Remarks / Propos d'ouverture (LIVE / EN DIRECT) Co-Hosts / Animatrices : Sylvie Bigras, Maîtresse de cérémonie & Nancy Lockwood, Manager of the Fetal Alcohol Resource Program (FARP) at ABLE2</p>
	<p>Welcome from ABLE2 / Bienvenue d'ABLE2 Heather Lacey, Executive Director, ABLE2 / Directrice exécutive d'ABLE2</p>
	<p>What to Expect from the Symposium / À quoi s'attendre lors de cet événement? Nancy Lockwood, Manager of the Fetal Alcohol Resource Program (FARP) at ABLE2 & Pascal Gagné, Responsable de la recherche sur le TSAF à ABLE2 / Candidat au doctorat de l'Université d'Ottawa</p>
10:30 – 11:30	<p>Keynote Presentation (LIVE): FASD: A Parent's Perspective Speaker: Dr. Brian Goldman, Emergency Physician, Sinai Health System. Host, White Coat, Black Art on CBC Radio One and The Dose on CBC Podcasts</p> <p>Video Introduction by Donna Thomson, caregiver, author, activist, Vice-Chair of Kids Brain Health Network and a leader/instructor in family engagement in health research.</p>
11:40 - 11:55	<p>Q & A with Dr. Brian Goldman moderated by Sylvie Bigras & Nancy Lockwood (LIVE)</p>
11:45 - 12:45	<p>Networking Break Chat Room (LIVE) Salle de discussion et de réseautage (EN DIRECT)</p>
12:00 - 12:30	<p>Lunchroom Chat with the Keynote Speakers for Caregivers and People with FASD (LIVE) Diner causerie avec les conférenciers principaux pour les proches-aidants et les personnes avec un TSAF (EN DIRECT) An informal opportunity to ask questions, share experiences and build connections. Une occasion informelle de poser des questions, de partager des expériences et de tisser des liens</p>
12:00 – 13:00	<p>Présentation principale (SUR DEMAND) : Le TSAF et les comportements compromettant la sécurité Présenté par : Maude Champagne, MTS, psychothérapeute (ON), étudiante au doctorat en neurosciences de l'Université de Queen et chercheuse du réseau pour la santé du cerveau des enfants</p> <p>Introduction par : à déterminer</p>

Time L'heure (EST / ENE)	Sessions / Activities Activités et présentations
13:15	<p>Decreasing Stress by Increasing Community Capacity & other strategy-based topics (ON-DEMAND) Presented by: Karen Huber & Michelle Hughes, FASD Coordinators at Sunbeam Developmental Resource Centre</p>
	<p>Child to Parent Violence and Aggression (CPVA) – What is it and why do you need to know about it? (ON-DEMAND) Presented by: Lauri Cabral, M.E.D. IN Counselling Psychology, Chair of Adopt4Life's Child to Parent Violence and Aggression (CPVA) working committee & Rebecca Lovering-Spencer, Regional Parent Liaison at Adopt4life and founding member of Adopt4Life's Child to Parent Violence and Aggression (CPVA) working committee</p>
	<p>Overview of the Ontario Trillium Foundation (OTF) Pilot Project “Transition to Adulthood” for young adults with FASD: successes, challenges, lessons learned (ON-DEMAND) Presented by: Hélène Courchesne, Program manager of Funding Brokerage and Person-Directed Planning and Facilitation at ABLE2 & Pascal Gagné, FASD Research Lead at ABLE2/Ph.D. Candidate, University of Ottawa</p>
	<p>Aperçu du projet pilote de la Fondation Trillium de l'Ontario (FTO) « Transition vers l'âge adulte » pour les jeunes adultes ayant un TSAF : réussites, défis, leçons apprises (SUR DEMANDE) Présenté par : Pascal Gagné, Responsable de la recherche sur le TSAF à ABLE2 / Candidat au doctorat de l'Université d'Ottawa & Hélène Courchesne, Directrice de programme de financement de courtage, de planification et de facilitation dirigée par la personne à ABLE2</p>
	<p>Explorer l'expérience de la psychothérapie dyadique du développement pour les parents d'enfants et d'adolescents ayant un TSAF et un traumatisme du développement (SUR DEMANDE) Présenté par : Maude Champagne, MTS, psychothérapeute (ON), étudiante au doctorat en neurosciences de l'Université de Queen et chercheuse du réseau pour la santé du cerveau des enfants</p> <p>Exploring the experience of Dyadic Developmental Psychotherapy for parents of children and youth with FASD and Developmental Trauma (ON-DEMAND) Presented by: Maude Champagne, MSW, Psychotherapist (ON), Neurosciences PhD student, Queen's University, and Kids Brain Health Network researcher</p>
14:15 - 15:15	<p>Keynote Presentation (LIVE): Strategies for Addressing Challenging Behaviors in Children, Youth and Adults with FASD Speaker: Dan Dubovsky, Independent FASD Consultant, Philadelphia, Pennsylvania; past FASD Specialist, U.S. Federal Substance Abuse and Mental Health Services Administration (SAMHSA) FASD Centre of Excellence, Washington, D.C.</p> <p>Video Introduction by Dr. Jocelynn Cook, Chief Scientific Officer of The Society of Obstetricians and Gynaecologists of Canada (SOGC); lead author of the Canadian Guidelines for FASD Diagnosis; and diagnostic co-lead of the Canada FASD Research Network.</p>
15:15 – 16:00	<p>Networking Break Chat Room (LIVE) Salle de discussion et de réseautage (EN DIRECT)</p>
15:30 - 15:45	<p>Q & A with Dan Dubovsky moderated by Sylvie Bigras & Nancy Lockwood (LIVE)</p>
15:45	<p>Panel Presentation: The Benefits of Support Groups and Peer Mentoring for Youth & Young Adults with FASD (ON-DEMAND) Panel moderated by: Manon Kelso, FASD Worker Lead, ABLE2 & Joyce Hamelin, Clinical Lead, Fetal Alcohol Resource Program, ABLE2 Video Introduction by Angela Geddes, FASD Program Coordinator, Health Nexus</p>
16:30 - 16:45	<p>Closing Remarks / Mots de la fin (LIVE / EN DIRECT) Co-Hosts / Animatrices : Sylvie Bigras, Maîtresse de cérémonie & Nancy Lockwood, Manager of the Fetal Alcohol Resource Program (FARP) at ABLE2</p>

NOTE: The two live keynotes by Dr. Brian Goldman and Dan Dubovsky will be recorded in real-time on the day of the event and added to the platform as ON-DEMAND content later in the week.

Delegates will be invited to join the platform a few days before the start of the event to familiarize themselves with the functionality. There will be 24/7 access to the platform between January 26, 2021 at 8:30 AM EST and the close of the event on February 1, 2021 at 8 PM EST.

Remarque: Les deux conférences en direct du Dr Brian Goldman et de Dan Dubovsky seront enregistrées le jour de l'évènement et ajoutées à la plateforme comme contenu sur demande pendant la semaine.

Les délégués seront invités à rejoindre la plateforme quelques jours avant le début de l'évènement en vue de se familiariser avec son fonctionnement. L'accès à la plateforme sera disponible à raison de 24/7 entre le 26 janvier 2021 à 8:30 heures du matin et la clôture de l'évènement, le 1er février à 20:00 heures.